
Jak urządzić plac zabaw przy Barlickiego?

Notatka z konsultacji

Jaki był kontekst konsultacji?

Celem konsultacji było zebranie informacji o potrzebach lokalnej społeczności

oraz omówienie wstępnych propozycji dotyczących placu zabaw na podwórku

między ulicami: Nowowiejską, Barlickiego, Kluczborską i Żeromskiego. To pierwszy

etap konsultacji, na podstawie którego przygotowane zostaną koncepcje

urządzenia placu.

Informacje o konsultacjach

Sposób zbierania opinii: Opinie mieszkańców i mieszkanek zbierano podczas

spotkania konsultacyjnego. Tego samego dnia w Szkole Podstawowej nr 107,

usytuowanej w pobliżu, Stowarzyszenie Edukacji Krytycznej zorganizowało

warsztaty dla dzieci. Była możliwość przesyłania opinii mailem po spotkaniu.

Termin spotkania konsultacyjnego: 6 kwietnia 2022 r. (środa), godz. 17:00–18:30

Inicjator: Zarząd Zasobu Komunalnego we Wrocławiu

Wsparcie merytoryczne: Elżbieta Sałaban (projektantka), Dorota Guzowska (ZZK),

Aleksandra Lipertowska (ZZK)

Liczba uczestników spotkania: 23 osoby (w tym 6 dzieci)

Liczba uczestników warsztatów dla dzieci: 8

Liczba opinii przez e-mail: 1
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Dodatkowe informacje

W ramach działań informacyjnych m.in.: utworzono osobną podstronę o

konsultacjach w serwisie internetowym Wrocław Rozmawia, w okolicy podwórka

rozwieszono 25 plakatów i 15 zawieszek na klamki do drzwi do bram; przesłano

zaproszenie na spotkanie m.in. do Rady Osiedla.

Bardzo dziękujemy wszystkim mieszkankom i mieszkańcom

za udział w konsultacjach. Wasz głos jest ważny!

Zestawienie opinii zebranych podczas spotkania

l.p. Opinie i pytania
Odpowiedź

Zarządu Zasobu Komunalnego

1 Problemem dla mieszkańców
kamienicy przy ul. Nowowiejskiej
jest hałas dochodzący z placu
zabaw.

Opinia uwzględniona

Zostanie zachowana odległość min.
8 m od okien, jako ekran akustyczny
posadzone będą drzewa i krzewy

2 Wniosek, aby sprzęt na placu był
wykonany z materiałów naturalnych:
drewno, ewentualnie metal.

Opinia uwzględniona

Takie materiały ujęte są w projekcie.

3 Wniosek, by sprzęty ustawione były
w taki sposób, by nie nagrzewało ich
słońce.

Opinia uwzględniona

Dotyczy to głównie zjeżdżalni –
zostanie ustawiona tak, by nie
nagrzewało jej słońce.

4 Teren placu należy zabezpieczyć
przed wchodzeniem zwierząt. Dzieci
wnioskowały o stworzenie specjalnej
“zagrody” dla psów.

Opinia częściowo uwzględniona

Plac zostanie ogrodzony. Niestety,
na wybieg dla psów jest za mało
miejsca na podwórku.

5 Dobrze, by na placu znalazły się:
● kiwak
● huśtawka “pajęczynka”
● domki dla ptaków
● mały tor przeszkód
● mały skatepark.

Opinia częściowo uwzględniona

Niestety, jest za mało miejsca na
skatepark; pozostałe postulaty
zostaną zrealizowane.

6 Na placu zabaw powinien znaleźć Opinia uwzględniona
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się trzepak lub podobne urządzenie. Planowany jest montaż przeplotni.

7 Powinno być miejsce do gry w
koszykówkę.

Opinia nieuwzględniona

Niestety, prawdopodobnie może nie
wystarczyć miejsca zarówno na kosz
do koszykówki, jak i na fragment
boiska.

8 Sugerowano, by nie planować
piaskownicy, gdyż ta szybko się
zabrudzi. Takie rozwiązanie poparła
też większość dzieci
uczestniczących w warsztatach.

Opinia uwzględniona

Przygotowane będą dwie lub trzy
koncepcje, w tym tylko jedna
obejmować będzie piaskownicę.

9 Dzieci uczestniczące w warsztatach
wnioskowały, aby na placu znalazły
się:

● 2 huśtawki
● 2 zjeżdżalnie
● ścianka wspinaczkowa
● rura do wspinania się i

zjeżdżania
● karuzela
● teren do gry w piłkę nożną
● teren do gry w piłkę

koszykową
● ławeczki
● domek na drzewie (od strony

wjazdu na podwórku;
podobny sprzęt istniał kiedyś
w tym miejscu).

Opinia częściowo uwzględniona

Niestety, na pewno nie wystarczy
terenu, by wygospodarować miejsce
do gry w piłkę nożną, wątpliwe jest
też, czy uda się to w odniesieniu do
gry w koszykówkę.
Domek na drzewie zastąpiony
zostanie przez elementy urządzenia
zestawu zabawowego.
Teren opracowania nie obejmuje
drugiej części podwórka (wjazd od
strony ul. Kluczborskiej).
W projekcie ujęto huśtawki,
zjeżdżalnie, elementy do wspinania
się, ławki.

10 Dla dzieci głównym problem na
podwórku jest brud, wszechobecne
śmieci i szczury. Wnioskowały zatem
o uporządkowanie śmieci i
zabezpieczenie śmietników.

Opinia uwzględniona w innym
projekcie

Z inicjatywy Rady Osiedla miejsce
zbiórki odpadów zostanie
uporządkowane i wyposażone w
systemowe pojemniki w technologii
nadziemnej szczelnej w ramach
Funduszu Osiedlowego.

11 Dzieci wnioskowały również o
wyrównanie terenu na podwórku, w
szczególności likwidacji miejsc,
gdzie tworzą się kałuże. Na

Wyjaśnienie

Projekt uwzględnia wyłącznie plac
zabaw i przyległą zieleń. Obecnie
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podwórku brakuje odpowiedniej
przestrzeni do bezpiecznej jazdy
rowerem lub hulajnogą.

brak funduszy na remont
nawierzchni podwórza. W przyszłym
roku możliwe jest wykonanie
chodników.

12 Dzieci wnioskowały o zwiększenie
bezpieczeństwa na podwórku, m. in.
nocą. Zwracano uwagę, że często
pojawiają się tam osoby
spożywające alkohol, które niszczą i
zanieczyszczają wyposażenie placu
zabaw.

Opinia częściowo uwzględniona

Z inicjatywy Rady Osiedla, w ramach
Funduszu Osiedlowego, teren
zostanie oświetlony lampami
solarnymi, a w ramach tego
projektu, którego dotyczą
konsultacje, plac zabaw będzie
ogrodzony, co powinno zwiększyć
bezpieczeństwo mieszkańców.

13 Wniosek o wykonanie muralu (np.
słońca) na oficynie znajdującej się
na podwórku.

Opinia uwzględniona

ZZK zorganizuje wykonanie muralu.

14 Teren placu powinien być
zabezpieczony przed wjeżdżaniem
samochodów.

Opinia uwzględniona

Plac zabaw zostanie ogrodzony.

15 Wniosek o zaprojektowanie
możliwie największej ilości zieleni
wysokiej i niskiej oraz o pasmo z
kwiatami dookoła placu zabaw
(zamiast murka dla motylków) lub o
małą łączkę na placu zabaw.

Opinia częściowo uwzględniona

Wokół placu zabaw powstanie
strefa zieleni.

16 Wniosek o zaplanowanie ławek. Opinia uwzględniona

W projekcie zostaną uwzględniona
ławki na terenie placu zabaw.

17 Wniosek o zaplanowanie
niewielkich koszów na odpady na
terenie placu zabaw.

Opinia uwzględniona

W projekcie zostaną uwzględnione
kosze na śmieci  na terenie placu
zabaw.

18 Wniosek o zaplanowanie
ogrodzenia placu zabaw.

Opinia uwzględniona

W projekcie zostanie uwzględnione
ogrodzenie placu zabaw.

19 Wniosek o zaplanowanie chodnika,
szczególnie takiego, który

Opinia uwzględniona
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prowadziłby do placu zabaw; inaczej
dojście na plac odbywać się będzie
przez błoto.

ZZK podejmie starania w celu
wykonania chodnika stanowiącego
dojście do placu zabaw. Termin
uzależniony jest od uzyskania
funduszy na ten cel.

20 Wniosek, by (duże) kubły na odpady
znalazły się po drugiej stronie
oficyny, jak najdalej od placu zabaw.

Opinia do rozważenia

Opinia zostanie rozważona przez
Radę Osiedla w ramach realizacji
Funduszu Osiedlowego.

21 Wniosek ograniczenia ruchu
samochodów pod oknami budynku
od strony ul. Nowowiejskiej.

Opinia uwzględniona

Tego typu ograniczenie zostanie
wprowadzone za pomocą słupka
(słupków).

22 Wniosek o instalację oświetlenia Opinia częściowo uwzględniona

Z inicjatywy Rady Osiedla, w ramach
Funduszu Osiedlowego, teren
zostanie oświetlony kilkoma
lampami solarnymi.

23 Wniosek, by stworzyć od razu
koncepcję remontu całego
podwórka.

Opinia nieuwzględniona

Projekt uwzględnia wyłącznie plac
zabaw i przyległą zieleń. Do końca
2024 r. nie ma funduszy na remont
nawierzchni podwórza. Dopiero
wówczas będzie zatwierdzany nowy
plan modernizacji podwórek
komunalnych i wtedy będzie można
przygotować koncepcję, która
będzie aktualna.

24 Zadano pytanie, dlaczego
inwestycja nie dotyczy całego
podwórka, a jedynie placu zabaw.

Wyjaśnienie

Projekt uwzględnia wyłącznie plac
zabaw i przyległą zieleń. Do końca
2024 r. brak funduszy na remont
nawierzchni podwórza.

25 Wniosek, by już na tym etapie
zadbać o dojazd i wystąpić o
odpowiednie pozwolenia (m.in. dot.
służebności).

Wyjaśnienie

Na obecnym etapie celem jest
jedynie stworzenie koncepcji placu
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zabaw. Gmina nie ma obecnie
możliwości przeprowadzenia
remontu całego podwórka. Jeżeli
tylko będzie to możliwe, złożymy
stosowne wnioski.

Spotkanie przeprowadzono w ramach zadania publicznego „Wsparcie procesów
konsultacji społecznych na terenie gminy Wrocław w latach 2020–2022”

realizowanego przez Fundację na Rzecz Studiów Europejskich
i współfinansowanego ze środków Gminy Wrocław.

Wrocław | 25.05.2022
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